
Vážení rodiče,  
patrně jste z médií zaznamenali výzvu odborů ke stávce školských zaměstnanců. 

My, zaměstnanci ZŠ a MŠ Velká Polom, napříč profesemi – pedagogové i nepedagogové jsme 

se rozhodli ke stávce připojit. Vyjadřujeme tím svůj názor, že plánovaná úsporná opatření 
výrazně negativně ovlivní kvalitu českého školství. Hlavní důvody, které nás ke stávce vedou: 

Nedostatečné zajištění finančních prostředků na nepedagogické pracovníky 

Všichni chceme pro naše děti kvalitní a chutné obědy, chceme hezkou, čistou 

a bezpečnou školu. To bez kuchařek, uklízeček, školníků a dalších nepedagogů nepůjde. 

Přitom právě tato skupina zaměstnanců je trvale platově podhodnocena, a to se má 

jejich financování podle návrhu MŠMT ještě snížit o 2 procenta!  Pokud se to stane, 

nebudeme mít dostatek lidí, kteří by provoz školy zajistili, protože odejdou jinam. 

Návrh MŠMT převést financování nepedagogů na zřizovatele považujeme 

za nesmyslný, za pokus ministerstva zbavit se zodpovědnosti za školství jako celek. 

Snížení maximálního počtu hodin výuky (tzv. ukazatel PHMax) 

U základních škol plánuje MŠMT snížit tento ukazatel až o 10 %. V praxi to bude mimo 

jiné znamenat, že některé vyučovací hodiny, které jsou v rámci jedné třídy nyní dělené, 

budou spojeny, přestože výuka v menších skupinách je pro děti vždy efektivnější.  

Snížení PHMax bude mít dopad i na počet učitelů ve škole – snížením počtu dělených 

hodin MŠMT ušetří učitelské úvazky, ale zároveň klesne aprobovanost výuky a zhorší 

se zastupitelnost. Obojí opět dopadne na naše děti. 

Omezení počtu asistentů pedagoga 
by znamenalo, že nebudeme schopni vytvořit podpůrné prostředí pro všechny naše 

integrované děti a zabezpečit kvalitu vzdělávání na optimální úrovni i pro ostatní děti. 

Neřešení situace neučitelských pedagogických profesí 
např. vychovatelů z družiny, speciálního pedagoga nebo školního psychologa, 

po kterém je velká poptávka, ale za stávajících podmínek to nikdo nechce dělat. 

Odmítáme i další změny, které jsou nesystémové a mohou negativně ovlivnit chod škol, 

například avizované snižování ONIV, sloužících mimo jiné k pořizování učebnic a pomůcek nebo 

vzdělávání pedagogických pracovníků apod. 

 

Víme, že mnohým z vás, rodičů, naše zapojení do stávky může způsobit problémy, 
ale současně doufáme, že naše důvody pochopíte. Nebojujeme za sebe, bojujeme za naše děti. 

S úctou kolektiv zaměstnanců ZŠ a MŠ Velká Polom 


